

PAROISSE STE-THÉRÈSE
Témiscaming, QC
& Thorne, ON
OUR LADY OF THE LAKE MISSION Kipawa, QC

Site web / Website

www.stetheresetemiscaming.com

ST. THERESA'S PARISH
Presbytère / Rectory
819-627-3381
67, rue Boucher, C.P. 940



Father Fortunatus Rudakemwa, admin

Father Scott Murray, Vicaire – courriel/ email: s.josephmurray@gmail.com

Madeleine Paul, secrétaire/secretary - courriel/e-mail: eglise.ste-therese@cablevision.qc.ca

Bureau ouvert du lundi au vendredi

Office open from Monday to Friday

Heures de bureau: Midi à 13h et 4h15 à 5h15

Office hours: Noon to 1:00 p.m. & 4:15 to 5:15 p.m.

MESSES

Semaine du
20 mai
2018



Lundi 21 mai **Monday, May 21**

(F) 8h30 *Fire at St. Casimir Parish* – Anonymus

Mardi 22 mai **Tuesday, May 22**

(E) 8h30 *Fire at St. Casimir Parish* – Anonymus

Mercredi 23 mai **Wednesday, May 23**

(F) 8h30 *Fire at St. Casimir Parish* – Anonymus

9h – 10h **Adoration Eucharistique – Eucharist Adoration**

Jeudi 24 mai **Thursday, May 24**

(E) 8h30 *Oréas Gaudet* – La famille

Vendredi 25 mai **Friday, May 25**

(F) 8h30 *Paroissiens & Paroissiennes défuntés* – Fonds in Memoriam

Sainte-Trinité (B)
Holy Trinity (B)

TEMISCAMING **Saturday, May 26**

(E) 4pm 1) *All Parishioners*
2) *Special Favor Needed* – Anonymus

TÉMISCAMING **Dimanche, 27 mai**

(F) 9h30 1) *Paroissiens & Paroissiennes*
2) *Lola Turner Benoit* – Quêtes aux funérailles

KIPAWA **Sunday, May 27**

(E) 11:00am 1) *All Parishioners*
2) *Lloyd Down* – Nancy & Richard Nadon

MASSES

Week of
May 20
2018

FINANCES

2018-05-13	Env.	\$\$\$	En Vrac/Loose	TOTAL
Ste-Thérèse	51	620.00	51.65	671,65 \$
Our Lady of the Lake	20	237,00	58,00	295,00 \$



**Everyone is invited to the
celebration of the Sacrament of
Confirmation**

Monday, May 28th at 5 :00 p.m.

At Our Lady of the Lake - Kipawa

With Bishop Mulhall



CWL MEETINGS

Executive Meeting

June 4th @ 1 :30 p.m.

This is the last executive meeting until September

**Vous pouvez faire des dons en ligne visitez
notre nouveau site Web: /// You can make
donations on line visit our new website:**

www.stetheresetemiscaming.com

CWL BANQUET / BANQUET CWL



When: June 11th at 5 pm

quand: le 11 juin à 17h

(5hoo Cocktail – 6h00 Dinner)

Entertainment will follow

where/où: Parish Hall

Salle paroissiale

Recognition pins will be awarded to deserving members.

Date limite pour s'inscrire : **4 Juin** Amener un invité si désirez!

Deadline to Register: **June 4th** Guest are welcomed!

Cost: \$20.00 / plate

Call to reserve / pour réserver

Terry: 705-471-3286 or Lynne :705-981-0817

ACTIVITÉ #1 *Offert GRATUITEMENT à la population*

*Journée mondiale de lutte contre
la maltraitance des personnes âgées*

Pièce de théâtre Parminou « *Contes en souffrance* » Prévenir les abus financiers chez les personnes âgées.

Date : **12 JUIN 2018** Heure : **13h00**

Endroit : **Salle Dottori**

ACTIVITÉ #2 *Admission gratuite*

Salon des aînées et des proches aidants

14 juin 2018 de 12h à 20h à la Salle Dottori

Une variété de kiosques à visiter et des conférences intéressantes vous seront également présentées!

Venez célébrer le 25^e anniversaire d'Indépendance 65+!

Fair for the seniors and the caregivers *Free admission*

June 14th 2018 from 12p.m.-8p.m. at Dottori Hall

A variety of booths to visit and conferences will also be offered to everyone!

Come celebrate Indépendance 65+ 25th anniversary!

Le 20 mai 2018
Pentecôte (B)

Le Feuillet Paroissial

May 20, 2018
Pentecost (B)

Our Parish Bulletin



Diversité et respect

Le chrétien de la Pentecôte est celui qui sait s'impliquer dans notre monde. Les grands parleurs, les idéologues, les manipulateurs tentent souvent de mettre la religion à leur service, mais ils ne pourront jamais la contrôler.

Plusieurs dirigeants politiques et religieux de ce monde n'aiment pas les croyants qui, animés par l'Esprit osent prendre la parole, déranger, avoir un parti pris à la manière de Jésus pour le pauvre et le petit. Ces supposés bien-pensants préféreraient une Église fermée sur elle-même, soumise et entièrement consacrée aux choses «du ciel» et non de la terre.

Les politiciens et les pharisiens du temps de Jésus n'ont jamais réussi à contrôler Jésus. C'est pourquoi ils l'ont condamné à mort. Le véritable chrétien refusera sans cesse de se faire contrôler, de se laisser manipuler. Le pape François, Jean Vanier, mère Teresa et des gens près de vous n'ont jamais accepté d'appartenir à une religion qui sépare la foi de la vie de tous les jours.

Proposer l'unité dans la diversité, voilà ce qu'ont vécu les disciples de Jésus. Le respect s'accommode bien de la divergence. Quand vous échangez entre vous, rappelez-vous que le chrétien de la Pentecôte opposera toujours un refus de «s'enfermer» dans les sacristies, en cherchant à échapper aux réalités de la vie. Nous sommes appelés à ouvrir les portes, à sortir dans la rue et aller à la périphérie, comme le dit le pape François.

L'Esprit nous donne aussi le courage de relever de nouveaux défis. *Ce n'est pas un esprit de crainte que Dieu nous a donné, mais un esprit de force, d'amour et de maîtrise de soi.* (2 Tim 1, 6-7)

Voilà un programme de toute une vie : changer notre cœur de pierre en cœur de chair. Voilà le souffle de l'Esprit. À chaque jour suffit sa peine. Notre agir varie à tous les âges de la vie. Autre âge, autre courage. Notre foi est un processus évolutif et non un long fleuve tranquille.

Aujourd'hui, plus que jamais notre terre est diversifiée : langue, couleur, origine, manière de faire n'empêcheront jamais une «unité réelle et consensuelle». La Pentecôte est un événement haut en couleur tout comme l'arc-en-ciel.

Écoutons le message de Jésus Christ dans notre propre langue.

Deux mots pour notre semaine : diversité et respect.

Yvon Cousineau, c.s.c.



Diversity and Respect

Christians of the Pentecost are involved in our world. They are also aware that some ideologues and visionaries are in fact manipulators who may try to use religion for their purposes. However, they will not succeed.

Some political and religious leaders mistrust believers who, animated by the Holy Spirit, dare to speak up, disturb the status quo, and as Christ did, care for the poor, for those in need and without a voice. Members of this so-called "select" group would prefer a Church that is insulated, submissive, entirely devoted to other-worldly issues and not concerned with peoples' daily lives.

During Christ's time on earth, politicians and Pharisees were not able to restrict him, which is why they sentenced him to death. Christians of the Pentecost refused to be controlled or manipulated. Pope Francis, Jean Vanier, Mother Teresa and people around you do not practice a religion that separates faith from everyday life.

Christ's disciples practice unity in diversity. Respect is a good fit. We are involved in people's lives. Christians of the Pentecost do not distance themselves behind closed doors in order to escape the realities of life. We are called to open doors, go out into the streets, encounter people and work with the marginalized, just as Pope Francis has preached.

The Spirit also gives us the courage to take on new challenges: *... for God did not give us a spirit of cowardice, but rather a spirit of power and of love and of self-discipline* (2 Tim 1:7).

We have been given a lifelong challenge: to change our hearts of stone into heart of flesh through the guidance of the Holy Spirit. Each day brings its own issues. Our ability to respond will vary depending on our current stage of life and each requires a courageous response. Our faith journey is an evolutionary and involved process and not a calm river cruise.

Today, more than ever, our country experiences diversity with respect to language, color, and origin. It is a tapestry that displays our cultural and religious identities. We are united in faith through respect for each other. The feast of Pentecost, like the rainbow, is an event to celebrate.

We listen to Christ's message in our own language. Two words to remember this week: *Diversity and Respect.*

Yvon Cousineau, c.s.c. (Translated by Honore Kerwin Borrelli)